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#SABOR#

Neodređeni, općeniti, bez konkretnih mjera, ocjene su koje su o prijedlozima zakona o

potpomognutim i brdsko-planinskim područjima u četvrtak izrekli oporbeni zastupnici, vladajući

se s tim ne slažu i poručuju kako ne sumnjaju u dobre namjere predlagatelja zakona, hrvatske

Vlade.

Problem je obaju zakona što su u cjelini neodređeni, sve se svodi na akte koje tek treba donijeti,

nema konkretnih mjera, smatra Željko Jovanović (SDP).

Ovo je više skup načela i teško se može nazvati zakonom, a ondje gdje postoje smjernice, one

su krive, dodao je Damir Mateljan (HDZ) i poručio kako načela još može podržati, ali ne i zakon

koji nema konkretne mjere i izvore finacniranja.

Za 'mostovce' predloženi zakoni imaju "promidžbeni" karakter i tvrde da Vladi služe samo da

može reći da ih je donijela.

"Sve ovo je ništa, nema ni jedne konkretne mjere", rekao je Ante Pranić, posebno razočaran

izbacivanjem prijedloga o uvođenju planinske iskaznice koja bi, po uzoru na otočnu, značila

neke povlastice za oko 200 tisuća ljudi koliko ih živi na brdsko-planinskim područjima. Ispada da

su ti ljudi građani drugog reda, ocijenio je Pranić.

'Mostovci' su apostrofirali da će za razvoj brdsko-planinskih područja po novome zakonu u

državnom proračunu biti izdvojeno "samo" 20 milijuna kuna, prozvali su resornu ministricu

Gabrijelu Žalac što nije u Saboru, a iprotumačili su tumače zašto je tomu tako.

"Jasno je zašto ministrica nije ovdje, imamo zakon, a ne znamo što će donijeti za svaki pojedni

grad i općinu", rekao je Nikola Grmoja.

Borić oporbi: Ovaj zakon je dobar iskorak

HDZ-ovi zastupnici ne dvoje u dobre namjere predloženih zakona, suglasni su da treba poduzeti

sve da se na potpomognutim područjima potaknu gospodarski i društveni razvoj, zadrži

postojeće i potakne povratak iseljenoga stanovništva.

"Ljudi će vam reći da na tim područjima nema dovoljno radnih mjesta i da je to razlog

depopulacije", rekao je Ante Babić (HDZ), koji je pozdravio nastojanja institucija da se kroz

konkretne mjere zaustavi depoplucija i iseljavanje.

Osvrćući se na oporbene rasprave o predloženim zakonima, Josip Borić (HDZ) drži kako postoji

"doza površnosti", pa i zlonamjernih tumačenja nekih njihovih odredbi. Za razliku od

dosadašnjega zakona o brdsko-planinskim područjima, koji nije nudio ništa, ovaj nudi konkretne

mjere, ovaj zakon je dobar iskorak, poručio je Borić.

Novim zakonom o brdsko-planinskim područjima uvode se Program i Fond za razvoj tih

područja, predviđa razvoj "Hrvatskoga gorskog proizvoda" po uzoru na koncept 'Hrvatskog

otočnog proizvoda', uvode posebni kriterij odabira projekata te poticanje održive proizvodnje i

potrošnje.

 1 / 2

Phoca PDF

http://www.phoca.cz/phocapdf


Oporba: Zakoni o potpomognutim i brdsko-planinskim područjima su neodređeni i općeniti

Kategorija: VIJESTIAžurirano: Četvrtak, 20 Rujan 2018 20:04

Objavljeno: Četvrtak, 20 Rujan 2018 20:04

Za razvoj brdsko-planinskih područja po novom će zakonu u državnom proračunu za iduću

godinu biti izdvojeno 20 milijuna kuna, u ovoj je vrijednost ulaganja bila oko milijun kuna, a u

prethodnim godinama razvoj tih područja nije uopće bio financiran sredstvima državnoga

proračuna već isključivo izdvajanjem deset posto poreza na dohodak na području pojedine

jedinice lokalne samouprave.

U razgovorima s drugim resorima nastojat ćemo pronaći dodatna sredstava, najavio je državni

tajnik Ministarstva regionalnog razvoja i fondova EU Velimir Žunac, tumačeći kako su predloženi

zakoni dio seta zakona kojima se nastoji osigirati ravomjeran razvoj države.

(Hina)
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